

Title (en)

Multistage Roots pump and its assembly method.

Title (de)

Mehrstufige Roots-Pumpe und deren Montageverfahren.

Title (fr)

Pompe roots multiétagée et procédé de montage d'une telle pompe.

Publication

**EP 0368124 A1 19900516 (FR)**

Application

**EP 89120181 A 19891031**

Priority

FR 8814493 A 19881107

Abstract (en)

[origin: JPH02157489A] PURPOSE: To achieve high vacuum by constituting a side blade and a stator crown as mutually stacked separate members and constituting compression robes with bodies and flanges, and fixing the flanges with screws arranged axially in the bodies. CONSTITUTION: A stator is constituted by an alternating succession of side blades 22 and stator crowns 21 until the side blade of the upper distal end. Shafts 24, 25 comprise compression robes 28 in respective chambers 20. The robe comprises a body 29 and a flange 30. The flange 30 is operated to compress a unit of two conical rings 32 and 33 via a washer 31 to fix a shaft to the robe. Compression is effected by using four clamping screws 34 inserted through the smooth bores of the flanges 30 and threaded bores 35 of the bodies 29. The ring 33 penetrates into the ring 32. When the screw 34 is tightened, the ring 33 is shrunk radially to be fixed to the shaft of the robe 28 securely. Moreover, two smooth blind gage bores 36 are provided for determining the position of each robe 28.

Abstract (fr)

La pompe comporte un stator constitué par une succession alternative de flasques (22) et de couronnes statoriques (21) définissant une suite de chambre de compression (20), et un ensemble rotorique composé de deux arbres (24, 25) comprenant chacun, dans chaque chambre de compression (20) un lobe de compression (28), ces lobes de compression étant rapportés et fixés sur leur arbre lors du montage de la pompe, permettant ainsi d'ajuster individuellement les jeux axiaux entre les lobes et les flasques, chaque lobe étant composé d'un corps (29) et d'une bride (30) qui est fixé au corps par des vis (34) en comprimant un ensemble de deux bagues coniques (32, 33) dont l'une (33) pénètre dans l'autre en subissant un rétrécissement axial assurant la fixation du lobe. Le procédé de montage consiste à utiliser un plateau de montage (23) comportant une surépaisseur j pénétrant à l'intérieur de la couronne statorique et correspondant au jeu souhaité entre les lobes et les flasques (22). On positionne angulairement les lobes au moyen de piges (45) et on les positionne axialement en les plaquant contre le flaque de montage (23) au moyen de vis de montage (48). Ceci fait, on assure la fixation du lobe contre son arbre en serrant des vis de montage (34) qui compriment des bagues coniques (32, 33) venant se serrer contre l'arbre.

IPC 1-7

**F04C 23/00; F04C 29/00**

IPC 8 full level

**F04C 18/18** (2006.01); **F01C 21/10** (2006.01); **F04C 2/08** (2006.01); **F04C 18/08** (2006.01); **F04C 23/00** (2006.01); **F04C 29/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**F01C 21/02** (2013.01 - EP US); **F04C 23/001** (2013.01 - EP US); **F04C 2230/60** (2013.01 - EP US); **F05B 2230/60** (2013.01 - EP US);  
**Y10T 29/49236** (2015.01 - EP US); **Y10T 29/49242** (2015.01 - EP US); **Y10T 403/7056** (2015.01 - EP US); **Y10T 403/7069** (2015.01 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] US 4504201 A 19850312 - WYCLIFFE HENRYK [GB]
- [AD] FR 660528 A 19290712 - CFCMUG

Cited by

DE102010051316A1; EP2461040A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0368124 A1 19900516; EP 0368124 B1 19930224**; AT E86010 T1 19930315; DE 68905027 D1 19930401; DE 68905027 T2 19930617;  
ES 2039805 T3 19931001; FR 2638786 A1 19900511; FR 2638786 B1 19901207; JP H02157489 A 19900618; JP H0631626 B2 19940427;  
RU 1834986 C 19930815; US 5013227 A 19910507

DOCDB simple family (application)

**EP 89120181 A 19891031**; AT 89120181 T 19891031; DE 68905027 T 19891031; ES 89120181 T 19891031; FR 8814493 A 19881107;  
JP 28983789 A 19891107; SU 4742355 A 19891104; US 43404489 A 19891107